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Vážené čtenářky a čtenáři,

letošní rok jde do finále, Štědrý den a 
nový rok 2025 je za dveřmi. Bývá dob-
rým zvykem v tomto období bilanco-
vat co se v uplynulém roce podařilo a 
na co se zaměřit v roce příštím.

Ani naše obec se tomuto nemůže vy-
hnout, protože jak jsme slyšeli od ně-
kterých uznalých spoluobčanů hezký 
verš: Hovorčovice jdou vpřed, jen tak 
dál a více, přesto, že všechno nejde 
hned. 

V rámci ohlédnutí za končícím rokem 
musíme zvýraznit ukončení pětiletého 
procesu výstavby optické sítě společ-
ností T-Mobile, která je dostupná pro 
všechny domácnosti, jen ti co zavá-
hali a nenechali si ji zavést do domu 
bezplatně, musí počítat s náklady pro 
vybudování přípojky. Ohlasy uživatelů 
internetu pomocí této sítě jsou veskr-
ze kladné a jsme rádi, že bylo učiněno 
toto rozhodnutí, byť nás všechny více 
či méně v době výstavby obtěžovalo. V 
dalším období využije obec této nové 
části své infrastruktury k vybudování 
interní optické sítě k obsluze obecních 
objektů a kamerového systému.

Druhým významným projektem, na 
který se obec dlouhodobě připravova-
la a bude realizován po Novém roce je 
nový systém odpadového hospodář-
ství. Finišoval v průběhu uplynulého 

roku za významné účasti některých 
občanů, kteří v týmové práci poradní 
komise starosty potvrdili prvotní úva-
hy vedení obce, že je nezbytné systém 
změnit, aby obec byla schopna za ro-
zumné náklady zajistit podmínky pro 
likvidaci odpadů. Jak ukázala setkání s 
občany na uvedené téma, ne všem je to 
po chuti, prostě zvyk je železná košile 
a končící systém umožňoval řadě lidí 
likvidovat jimi produkované odpady 
na úkor ostatních.

Tomu by měl nový systém zamezit a 
bude pro občany (opravdu občany hlá-
šené v obci) významně spravedlivější.

Věříme, že rozhodnutí o novém sys-
tému, jehož praktická realizace neby-
la jednoduchá, v dalších letech drtivá 
většina z Vás ocení, promítne se do 
výrazného zvýšení třídění a vytvoření 
podmínek pro zlevnění poplatku. To 
však máte v rukou vy, poplatníci, bez 
společného postupu s obcí to nebude 
tak rychlé a efektivní.

Nemůžeme nezmínit dokončení pro-
jektu v péči našeho Sportovního klubu 
kopané (SKK), který byl ve spolupráci 
s obcí připravován také několik let a 
mohl být zahájen po získání dotace od 
Národní sportovní agentury v loňském 
roce a za významné finanční pomoci 
obce v letošním roce dokončen. Tré-
ninkové hřiště s umělým povrchem a 

osvětlením, které je po dokončení také 
majetkem obce, významně rozšířilo 
podmínky pro chod klubu. Je příslušně 
podle návštěvního řádu přístupné pro 
školní výuku i veřejnost. Děkujeme 
vedení SKK za dotažení celé akce do 
zdárného konce.

V letošním roce byly také významné 
investice věnovány do pokračování 
rekonstrukce povrchů místních komu-
nikací, dočkali se občané z ulice K Po-
toku, toto dílo bude dokončeno na jaře 
příštího roku, kdy bude také připravo-
ván projekt pro komunikaci Měšická 
spolu s částí ulice Západní. Na pokra-
čování celého procesu rekonstrukcí 
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povrchů je pamatováno i pro příští roky. 

Zahájena byla dostavba Základní školy výstavbou parko-
viště u školy jako stavebního celku z projektu dostavby a 
tím je zajištěna platnost stavebního povolení pro dostavbu. 
Po vytvoření finančních podmínek a výběru dodavatele se 
bude v dostavbě pokračovat. Pozitivní je, že parkoviště již 
nyní slouží, a to i v souvislosti s provozem ve středu obce. 
Souběžně je připravován projekt pro bezpečný pohyb osob, 
zejména žáků v ulici Revoluční a blízkém okolí, který by 
měl být také zahájen v nejbližší době.

Obec také začala pracovat na úsporách elektrické energie 
zřejmě v nejvíce citelné oblasti, kterou je zajištění veřejné-
ho osvětlení. Získání dotace v kombinaci s obecními pro-
středky umožnilo zahájení výměny stávajících svítidel za 
nová ledková. Výměna bude ukončena na jaře a uspořené 
náklady nám během dvou let vrátí náklady obce vložené do 
tohoto díla. Spolehlivost nových svítidel také uspoří dosa-
vadní náklady na údržbu a opravy.

Zdaleka ne poslední záležitostí s ohledem na objem inves-
tice je dokončení procesu výběru provozovatele prodejny 
smíšeného zboží v majetku obce. Po peripetiích zahájených 
v loňském létě s výběrem dodavatele se podařilo letos v létě 
dle transparentních rozhodnutí zastupitelstva vybrat provo-
zovatele, zdejší občany manžele Šťastných. Ti se výrazně 
podíleli na designu a vybavení prodejny, které bylo financo-
váno téměř celé z obecních prostředků. Ohlasy ze slavnost-
ního otevření prodejny do zkušebního provozu 17. listopadu 
potvrzují, že se jim a obci záměr podařil. Podobnou prodej-
nu typu koloniálu v jiných obcích stěží naleznete. Náběhový 
sortiment a ceny zboží pro vesnickou prodejnu jsou sympa-
tické a nezbývá si přát víc, než aby obchod prosperoval a 
plnil potřeby našich občanů.

Rovněž instalace bankomatu v polovině roku v prostoru 
před prodejnou přispěla k rozšíření komfortu pro naše ob-
čany. 

Situaci k termínu otevření, které mohlo být dřívější, zkom-
plikoval proces kolaudace prodejny, který mohl být dokon-

čen dle legislativy a termínů dodavatelů zařízení teprve v 
polovině listopadu.

V této souvislosti nelze nevzpomenout provozovatelku pro-
dejny Katka Potraviny, paní Katarinu Rusinkovou, která v 
obci výrazně svým dlouholetým podnikáním v oblasti pro-
deje potravin usnadnila život nejen seniorům. Moc jí obec 
děkuje za tuto činnost, v době, kdy obec neměla ani podmín-
ky pro zřízení prodejny. Je nám líto, že ukončení provozu 
prodejny provázejí její zdravotní problémy, které se snad jí 
a její rodině podaří překonat.

A na konec tohoto bilancování uplynulého roku máme pro 
Vás vánoční překvapení.

Úklid letošního sněhu bude naše údržba obce zajišťovat za 
pomoci traktoru s radlicí a zametačem z majetku obce. Ten-
to nákup se ukázal jako nezbytný, neboť ani v obci ani v 
okolí nebylo možné zajistit tuto službu za přijatelné finance 
dodavatelsky.

Bonusem pak bude možnost traktor využívat k úklidu i v 
průběhu celého roku.  

Určitě se všichni těšíme na náš obecní vánoční strom, atmo-
sféru vánoc během adventu vyplněnou i řadou akcí pořáda-
ných obcí i spolky.

I to je jedna z největších událostí uplynulého roku: spolko-
vý život se nadále rozvíjí a přispívá tak k obohacení života 
našich spoluobčanů.

Co Vás čeká během adventu, naleznete na dalších stránkách, 
stejně tak jako bilancování naší školy, informace k rozpočtu 
na další rok i následující období a řadu dalších zajímavostí, 
kterými Vám snad nahradíme „odpadové“ zaměření třetího 
vydání zpravodaje.

Kromě hezkého počtení Vám přejeme klidné a spokojené 
svátky vánoční a zdraví nejen v novém roce. Těšíme se na 
rok 2025 spolu s Vámi, věříme, že bude pro nás všechny 
úspěšný minimálně jako rok letošní.

Vaše redakční rada 

Navazujeme na prezentaci názorů spoluobčanů uvedených 
v dotazníku, kdy v druhém vydání našeho zpravodaje byly 
zveřejněny od občanů, žijících v lokalitě západní části obce 
od ulice Bořanovické na Prahu. Dnes se budeme věnovat 
další části názorů ze západu obce, tzn. od ulice Bořanovické 
na Měšice. I když z této části obce se dotazníkového šetření 
účastnilo jen 10 respondentů, jistě jsou jejich názory také 
podnětné a zaslouží si pozornost. 

Opět si je tedy dovolíme komentovat, vysvětlit.

Připomínáme, že obdobné názory se objevily i z ostatních 
částí obce.

K otázce spokojeností s dopravní obslužností obce s Pra-
hou a okolními obcemi, zejména Líbeznicemi, si respon-
dentka posteskla že večerní spojení z Prahy je nedosta-
tečné a musí jezdit autem.

Tento názor se v diskuzích a občany objevuje opakovaně. K 
tomu lze říci, že dopravní obslužnost plánuje a zabezpečuje 
dle zákona příslušný kraj. Z toho vyplývá, že se orientuje na 
dopravu do a ze zaměstnání, škol a podobně. V Praze, která 
v rámci PID zajišťuje s krajem spojení pro Hovorčovice, 
končí provoz půlnocí. Je nutno si uvědomit, že poslední au-
tobus k nám jede po 23. hodině a pokračuje do dalších obcí, 
čili provoz končí také o půlnoci. Alternativně se nabízí vla-
kové spojení, kde poslední spoj přijíždí v 1 hodinu v noci.

Myslíme, že noční výjezdy do Prahy a zpět jsou spíše výji-
mečné a lze je v případě potřeby řešit, jak píše respondentka 
autem, případně taxislužbou. Určitě se obec přidáním spoje 
kolem půlnoci nebude zabývat.

Objevil se názor a požadavek na zalesnění okolí obce, 
kritika stavu Remízku a chybějící stromy u polních cest 
zejména na Bořanovice.

Lze pochopit tato přání, která nejsou také ojedinělá. Bohu-
žel obec nemá možnosti tato přání realizovat, byť by jis-
tě přispěla ke zlepšení životního prostředí. Je to z důvodu 
charakteru a rozlohy obce a jejího majetkového vztahu k 
pozemkům. Pro zakládání lesích porostů stanoví podmínky 
lesní zákon, který vylučuje zalesňování orné půdy a je to 
především otázka majetkového vztahu k pozemkům. Proto 
také nejsou u polních cest, které nejsou v katastru naší obce, 
realizovány výsadby stromů, byť k tomu je vypisována řada 
dotací, které mohou využívat obce s jiným katastrem – viz 
např. Měšice a jejich třešňová alej na Hraběnčině cestě k 
Hovorčovicím. Musíme se tedy smířit s tím co máme a pe-
čovat o veřejnou zeleň v parcích a pozemcích u rodinných 
domů, které mají soukromé vlastníky.

Nelze nechat bez komentáře a vysvětlení rozhořčený ná-
zor poměrně mladého respondenta/ky ve věku 35 -49 let, 
žijícího v obci více jak 10 let v rodině s dětmi.

Ocitujeme v celém znění:
• Sportovní hala výstavba – vlna nesmyslných staveb v 

malých obcích - dotační hysterie 
• Opravdu sportovní halu nepotřebujeme – v době vyso-

kých cen energií (využití pouze pro fotbal a možná ně-
kdy pro školu)

• Projekt by nevznikl, kdyby stát na to nedal dotaci, po 
vzoru Líbeznic, po vzoru Líbeznic se roztrhl pytel s tím-
to projektem i v jiných obcích okolo Prahy 

• Tato investice nebude k využití pro všechny lidi v Ho-
vorčovicích 

• Cena energií je vysoká – z čeho to chce obec platit?
• Využití pro občany asi nebude určitě zdarma, že?
• Kdybyste raději financovali smysluplné projekty 

PROVOZ OBECNÍHO ÚŘADU
Zaměstnanci obecního úřadu budou během Vánoc čerpat 
řádnou dovolenou. Posledním úředním dnem bude středa 
18.12. do 17 hod, v případě nepřítomnosti obecního stráž-
níka se obracejte rovnou na Policii ČR, linka 158. Výdejní 
místo ČP bude do konce roku otevřeno bez omezení.

ÚHRADA POPLATKŮ PRO ROK 2025
Žádáme občany, aby místní poplatky na rok 2025 prováděli 
nejdříve od 1.1.2025.

VÝDEJNÍ MÍSTO ČESKÉ POŠTY
V souvislosti s otevřením obchodu v čp. 327, jehož součástí 
bude i plnohodnotná pobočka České pošty s.p.,  tzv. Pošta 
partner, dojde od 1.1.2025 k ukončení provozu výdejního 
místa na obecním úřadě. 
KONTEJNERY NA BIOODPAD
Od 1.12.2024 – 31.3.2025 bude pozastavena služba přista-
vování kontejnerů na bioodpad na mobilní místa.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Slavnostní přivítání dvanácti nových občánků Hovorčovic 
proběhlo tradičně v kostele Narození svatého Jana Křtite-
le dne 3.10.2024. Slavnostní okamžik doprovodila slečna 
Anna Rektoříková zpěvem a hrou na violu.

PRACOVNÍ PŘÍLEŽITOST
Obec Hovorčovice přijme pracovníka na hlavní pracovní 
poměr na úklid a údržbu obce. Jednou z hlavních podmínek 
je řidičský průkaz skupiny B, dále zdravotní způsobilost, 
spolehlivost a pracovitost. Nástup možný ihned. Bližší in-
formace p. Pecník tel: 723450618. 

AKTUALITY Z OBCE
Jednoduchý a pohodlný způsob získávání důležitých infor-
mací o dění v naší obci.  Zaregistrujte se do MUNIPOLIS/ 
Mobilního Rozhlasu a dostávejte informace pomocí SMS, 
e-mailů nebo zpráv do aplikace. 
https://hovorcovice.munipolis.cz/registrace

T E L E G R A F I C K Y  Z  O B E C N Í H O  Ú Ř A D UT E L E G R A F I C K Y  Z  O B E C N Í H O  Ú Ř A D U

HLAVNÍ POZNATKY Z DOTAZNÍKOVÉHO HLAVNÍ POZNATKY Z DOTAZNÍKOVÉHO 
ŠETŘENÍ K PRIORITÁM OBCEŠETŘENÍ K PRIORITÁM OBCE
3. POKRAČOVÁNÍ3. POKRAČOVÁNÍ

U P O Z O R N Ě N Í  P R O  O B Č A N Y  A  M A J I T E L E  O B J E K T Ů  V  O B C IU P O Z O R N Ě N Í  P R O  O B Č A N Y  A  M A J I T E L E  O B J E K T Ů  V  O B C I

Upozorňujeme občany a majitele objektů v obci, že od nového roku (1.1.2025) bude zahájen provoz 
nového systému svozu komunálních odpadů. Od tohoto data je třeba směsný komunální odpad a tří-
děný odpad odevzdávat v nádobách dle nově platné Obecně závazné vyhlášky obce Hovorčovice o 
stanovení obecního systému odpadového hospodářství. Žádáme Vás tedy, abyste co nejdříve kontak-
tovali obecní úřad a v případě, že jste doposud neodevzdali dotazník k velikosti nádoby na směsný 
komunální odpad pro vaši nemovitost, abyste tak učinili. Upozorňujeme, že od nového roku musí být 
velikost nádoby na směsný komunální odpad v souladu s vámi nahlášenými údaji. Dle těchto infor-
mací pak obdržíte příslušnou známku pro označení nádoby. Nádoby neoznačené nebo v nesouladu s 
vydanou známkou nebude svozová společnost svážet.
Poplatek za svoz komunálního odpadu je pak možno hradit až po novém roce, kdy vyhláška vstoupí 
v platnost.
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Především navážeme na poslední odrážku – opravdu si re-
spondent myslí, že sportovní hala je nesmysl? Má samozřej-
mě právo na svůj názor, avšak je zarážející, že je to rodič, 
který by měl uvítat snahu obce (i ostatních obcí jak píše) o 
realizaci prostor nejen pro sport, ale i pro společenské akce ( 
viz plesy, koncerty, divadelní vystoupeni v Líbeznicích, ale 
například i sousední Veleni) a zejména pak vytvoření pod-
mínek pro plnění osnov v tělesné výchově ve škole.

Současná malá tělocvična je pro školu s 18 třídami (dvě tří-
dy v ročníku) nedostatečná, pro takovou školu je uvažována 
kromě malé tělocvičny i tělocvična velká. Ostatně současné 
dotace pro školy jsou výhradně pro nejméně 520 dětí včetně 
zázemí a velké tělocvičny. Takže asi to smysl má, pokud to 
stát kupodivu podporuje.

To je prioritní myšlenka pro realizaci projektu haly. Sporto-
vání je nejlepší prevencí ke zdraví.

Využití pro zájmovou činnost a veřejnost je samozřejmé, ne-
boť využití velké tělocvičny jen pro vyučování dopoledne a 
bez víkendu by byl opravdu velký přepych.

S projektem haly a její realizací počítáme, samozřejmě v 
rámci plánovaného rozvoje obce, považujeme ji jak pro ško-
lu, tak pro zdraví občanů za velmi potřebnou. To, že bude 
obec její provoz financovat, je samozřejmé, financuje pro-
voz školy i dalších zařízení, která jsou pro občanskou vyba-
venost nezbytná. To, že se bude za pronájem účtovat úhrada 
je samozřejmé a není to nic neobvyklého. Snahy poskytovat 
věci a služby zadarmo již naštěstí minuly. Pokud by respon-
dent byl sportu chtivý, jistě by rád platil za fitcentrum např. 
v OC Letňany či jinde a o časovém zatížení dopravou ani 
nemluvě.

Projekt sportovní haly zatím není ani ve stádiu studie, ale 
pokud stavbu, jejichž náklady k výstavbě předpokládáme 
ve výši 80 milionů korun, chceme realizovat, bez dotace to 
nepůjde. Proto je zařazen projekt haly do nejbližších záměrů 
obce, aby měla připraven projekt a mohla o dotaci od Národ-
ní sportovní agentury žádat.

Jsme přesvědčeni, že existence a provoz haly bude zname-
nat podmínky i pro další sporty, viz stále oblíbenější florbal, 
odbíjenou, košíkovou apod., tedy nejen pro zimní tréninky 
fotbalistů, jak respondent předpokládá.

A závěrem ještě jeden rozhořčený názor respondenta/ky ze 
stejné věkové skupiny, bezdětného, žijícího zde více jak 20 
let.

Je naprosto nedostatečná péče o veřejnou zeleň, obec na-
prosto neřeší bezpečnost v obci, jeden strážník je naprosto 
nedostatečný, tam kde je takový luxus – chodník – nedá se 
tam chodit, rostou tam větve z přilehlých pozemků, což je 
ostuda, některé lampy veřejného osvětlení jsou zastíněny 
stromy, které nikdo nestříhá, ani neořezává.

Pokud byl uveden pravdivý údaj o délce života v obci, je 
soubor negativního hodnocení přinejmenším podivný. Ov-
šem zase, každý máme nárok na svůj názor, ale takto formu-
lovaná kritika bez konkrétních údajů je fakticky bezcenná.

My, co zde žijeme minimálně tak dlouho jako respondent, 
můžeme objektivně ohodnotit, zda se údržbě obce věnuje 
pozornost. Nemá cenu tedy polemizovat, stav parků a zele-
ných ploch hovoří jasně, zákonné intervaly sečení jsou do-
držovány. To, že ze soukromých pozemků přerůstají větve, 
není starost obce, ale vlastníků těch stromů a keřů. Pokud to 
respondentovi vadí a nemá dost odvahy to vlastníkovi sdělit 
a požádat ho o nápravu, pak by měl oznámit konkrétní po-
žadavek na obec a obdobně postupovat u zarostlých lamp.

Kritika bezpečnosti v obci je opět naprosto neadresná a nic 
neřešící, naopak stav fungování obecního strážníka s ohle-
dem na bezpečnost silničního provozu zejména na Hlavní a 
okolo školy je jednoznačně přínosné, stejně jako předcháze-
ní a řešení přestupků. Statistika o tom hovoří jasně, pokud  
má kritik jiný názor, pak je nutné jej specifikovat. Ale o to 
asi nešlo, že?

Každý si jistě udělá názor na takováto vyjádření sám.

A ještě jedna připomínka z dotazníku z roku 2022. Stav 
Hlavní je katastrofální!!!

V letošním roce konečně kraj, vlastník této komunikace, vy-
slyšel soustavné žádosti obce o nápravu a výsledek již uží-
váte všichni, doufáme, že k plné spokojenosti. Jen množství 
vozidel a hustotu provozu neumí řešit ani obec ani kraj. 

Příště budeme pokračovat komentáři k názorům občanů z 
východní části obce.

Jiří Novák, místostarosta

Ve chvíli, kdy tento článek vychází, je již na úřední desce 
vyvěšen návrh Rozpočtu obce Hovorčovice pro rok 2025 
a návrh Rozpočtového výhledu obce Hovorčovice na roky 
2025-2027. Po jejich finálním schválení je pak najdete na 
webu obce na stránce https://www.hovorcovice.cz/rozpocet. 
Rozpočet je vždy sestavován a projednáván tak, aby byl po-
kud možno vyrovnaný a zároveň obsahoval dostatek financí 
jak na mandatorní výdaje (provoz obce), tak i na plánované 
investice a i příspěvky na sportovní, kulturní a společenské 
akce a činnosti spolků či jednotlivců, které jsou pořádány 
pro občany naší obce. 
Proces sestavování rozpočtu je vždy závislý na stavu tzv. 
rozpočtového určení daní (RUD), které určuje státní rozpo-
čet. RUD tvoří rozhodující složku příjmů obce, neboť naše 
obec nemá téměř žádné jiné příjmy, nevlastní mnoho nemo-
vitosti s možností pronájmu a podobně. 
Předpokládané a rozpočtované příjmy obce pro rok 2025 
jsou ve výši 59.600.000,- Kč a výdaje jsou plánovány na 
59.500.000,- Kč. Největší plánovanou výdajovou položkou 
je rekonstrukce povrchu komunikací za cca. 9,7 mil. Kč, 
kde se z roku 2024 přesunula část stavby komunikace v ul. 
K Potoku a pro rok 2025 je plánována realizace výstavky 
povrchů v ul. Měšická a části ulice Západní (mezi Měšická 
a Bořanovická).
Mandatorní výdaje na provoz obce, její údržbu, chod  obec-
ního úřadu a zastupitelstva obce jsou plánovány cca na 11 
mil. Kč.
Provoz školských zařízení 6.86 mil. Kč, Mzdy pedagogů 
hradí samostatně stát.
Investice do bytového a nebytového hospodářství obsahu-
jící opravy a údržby budov, s rezervou pro případný nákup 
pozemku pro obecní hřbitov jsou plánovány na cca. 5,8 mil. 
Kč. 
Podpůrné činnosti k chodu obce a komfortu života občanů 
vyžadují rovněž značný objem financí. O tom svědčí výše 
výdajů na odpadové hospodářství cca. 5 mil. Kč. v novém 
systému, provoz kanalizace a čistírny odpadních vod 1,7 
mil. Kč. Provoz a opravy veřejného osvětlení 2,7 mil. Kč 
(jen 0,7 mil. Kč za elektrickou energii, ostatní doplatek na 

opravy a modernizaci lamp a energetického vedení, zaháje-
né v letošním roce). 
Splácení úvěru za poslední dostavbu ZŠ z roku 2015 je roč-
ně 4,5 mil. Kč., konec úvěru bude v polovině roku 2027.
Příspěvek obce na obslužnost obce veřejnou dopravou je dle 
požadavků PID 0,9 mil. Kč.
To jsou výše plánovaných výdajů v největších položkách. 
Ostatní, zde nejmenované, naleznete ve výše zmiňovaných 
návrzích rozpočtu a rozpočtového výhledu obce. 
Nelze nezmínit, že obec předpokládá výsledek hospodaření 
za rok 2024 s přebytkem ve výši cca 6-7 mil. Kč (příjmy cca 
60 mil. Kč a výdaje 53-54 mil. Kč). Je tedy plněn deklaro-
vaný záměr obce, spořit na dostavbu základní školy a uvol-
nění prostor pro komunitní život obce v č.p. 327. Zatím z 
původního záměru zahájil letos obchodní činnost komunitní 
koloniál KOMKOL. 
Díky odpovědné činnosti našeho finančního výboru a za-
stupitelstva se tedy daří financování obce řídit tak, aby obec 
v nejbližších letech mohla přistoupit k financování finální 
dostavby základní školy, a to buď za přispění státu, a nebo, 
a to je bohužel stále více reálnější, ze svých úspor v kombi-
naci s úvěrem. 
Jak je vidět z výše uvedených informací k rozpočtu a rozpoč-
tovému výhledu do roku 2027 do našich záměrů zahrnuje-
me i další investice, které obec potřebuje a musí zabezpečit. 
Máme na paměti, že stejně jako ve vašich domácnostech, 
musí obec počítat s nepředvídatelnými výdaji, nespoléhat se 
jen na výši RUD a tvořit dostatečnou rezervu na svůj provoz 
a případné nepředvídatelné výdaje.
Proto i přes dobrý stav financí na účtu obce, nelze realizovat 
najednou všechny představy občanů, především pak inves-
tice do povrchů komunikací. Je ale předpoklad, že proces 
bude pokračovat, a i v západní části obce bude v dohledné 
době dokončen.
Závěrem moc děkuji našemu finančnímu výboru za flexi-
bilní a odpovědnou pomoc při sestavování návrhů letošních 
rozpočtových materiálů, stejně jako zastupitelům při jejich 
schvalování.                                Pavel Budín, starosta obce

Informace k hospodaření Obce, aneb od financí se vše odvíjíInformace k hospodaření Obce, aneb od financí se vše odvíjí

Pro všechny aktivní seniory i ostatní dospělé jsme pořídi-
li nové cvičící stroje. Najdete je v centrálním parku mezi 
novou prodejnou potravin a hlavní silnicí. Každý stroj má 
přehledný návod, který vám ukáže, jak správně cvičit a na 
jaké svaly je určen. Pokud si dáte novoroční předsevzetí, že 
se budete více hýbat, máte příležitost začít právě tady!
Závěrem mi dovolte poděkovat všem aktivním seniorům a 
seniorkám za jejich aktivitu a popřát všem klidné prožití 
vánočních svátků, a zejména přeji všem hodně zdraví do 
roku 2025. 

Hana Mufová

Novinka: Cvičící stroje v parkuNovinka: Cvičící stroje v parku

STRUKTURA NEJVÝZNAMNĚJŠÍCH PŘÍJMŮ A VÝDAJŮ V ROZPOČTU OBCE NA ROK 2025
PŘÍJMY                                                                                    VÝDAJE
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Rok 2024 byl pro naši školu rokem 
nabitým aktivitami, které vycházely 
z naší vize školy: „Učíme prožitkem 
– společně rosteme“ a z vize projektu 
Pomáháme školám k úspěchu: „Žák 
se učí naplno a s radostí. Své učení si 
řídí. Stává se zaujatým, nezávislým a 
přemýšlivým čtenářem a autorem roz-
manitých textů.“ Zaměřili jsme se ze-
jména na rozvoj sociálních dovedností 
a na to, jak děti/žáky naučit vyhod-
nocovat informace a motivovat je ke 
čtenářství a pisatelství. A dále pak na 
kvalitní přípravu žáků pro další vstup 
na střední školu. 
Letos byli žáci našich devátých roč-
níků velmi úspěšní při přijímacích 
zkouškách na střední školy, měli jsme 
nadprůměrné výsledky ve srovnání s 
naším krajem a celou ČR. Úspěšnost 
našich žáků si můžete prohlédnout v 
analytických výsledcích CERMATu 
(viz tabulky níže).                    

Z celkem 46 žáků se necelých 40 do-
stalo na střední školy s maturitou. 
Z úspěchu našich absolventů máme 
upřímnou radost. Jejich skvělé výsled-
ky v porovnání s ORP i celým krajem, 
kde lze předpokládat srovnatelnou 
podporu rodičů z pohledu placené mi-
moškolní přípravy na přijímací zkouš-
ky, ukazuje, že mají naši žáci lepší 
startovací čáru ve všech sledovaných 
oblastech. Trénování zkušebních testů 
a domácí příprava je jistě na místě a 
je pochopitelné, že rodiče z velkého 
tlaku a obavy z nepřijetí svým dětem 
pro jistotu zajistí i placené doučování. 
Nicméně bychom chtěli rodiče ujistit, 
že se přípravě na přijímací zkoušky v 
9. ročníku ve škole intenzivně věnuje-
me, pedagogové žákům poskytují pra-
videlné neplacené konzultace. Záro-
veň se zaměřujeme na posílení jejich 
psychické odolnosti a pohody a učíme 
je, jak pracovat se stresem, který (ne-
jen) přijímací zkoušky přinášejí. 

Do budoucna bychom se chtěli více 
zaměřit na sledování uplatnění našich 
absolventů v dalším vzdělávání i na 
trhu práce. Je to pro nás cenná zpětná 
vazba.   
Jsme moc rádi, že se nám i na další 
školní rok podařilo zajistit finanční 
prostředky pro podpůrné pozice škol-
ního psychologa a speciálního peda-
goga, nově v naší škole působí také 
školní mediátor. Jedná se o klíčové po-
zice; podpora a péče, kterou našim žá-
kům poskytují, je dnes zcela nezbytná 
a využíváme ji ve všech třídách napříč 
celou školou. 
V roce 2024 se žáci i pedagogové 
účastnili celé řady zahraničních vý-
jezdů, o kterých se můžete dočíst v 
naší „Výroční zprávě o činnosti ško-
ly 2023/2024“, která je k dispozici 
na www.skolahovorcovice.cz, v sekci 
našeho webu „ZŠ-rodiče-dokumenty, 
formuláře“.
V září proběhla volba nových členů do 
Školské rady, která je důležitým orgá-
nem podílejícím se na řízení a rozvoji 
školy. Zájmy rodičů v radě nově za-
stupuje paní Jana Cziegle, zájmy pe-
dagogů paní Jana Dubnová a zájmy 
zřizovatele v radě zastupuje paní Ive-
ta Kameníková. Kontakty na své zá-
stupce a základní informace o činnosti 
Školské rady najdete na webu školy. 
Podrobněji bychom chtěli roli Školské 
rady představit v příštím čísle Zpravo-
daje.  
Rok 2025 by měl být rokem, kdy naše 
škola nabídne opět dostatek míst pro 
děti z Hovorčovic, a to jak v mateřské 
škole, tak v 1. třídě základní školy. V 
mateřské škole proběhne zápis k před-
školnímu vzdělávání dne 5. května 
2025 od 14:00 hodin a v základní ško-
le proběhne zápis k základnímu vzdě-
lávání dne 11. dubna 2025 od 13:00 
hodin. Všechny detailní informace k 
zápisům najdete též na našem školním 
webu. V případě zájmu o bližší infor-
mace o zápisech pište na e-mail: redi-
tel@skolahovorcovice.cz.
Přejeme všem občanům Hovorčovic 
klidný závěr roku 2024 a šťastný vstup 
do roku 2025. Těšíme se na nové děti 
v naší škole i na Vás rodiče!

Jana Hirková, ředitelka školy

Š
k

o
ln

í 
o

k
én

k
o CO NÁM PŘINESL ROK 2024CO NÁM PŘINESL ROK 2024

A VÝHLED DO ROKU 2025A VÝHLED DO ROKU 2025
ZPRÁVY Z VÝBORU PRO ZPRÁVY Z VÝBORU PRO 
SOCIÁLNÍ ZÁLEŽITOSTISOCIÁLNÍ ZÁLEŽITOSTI

Na konci září jsme podnikli další krásný společný výlet. 
Tentokrát jsme zamířili do malebných jižních Čech. Po 
úspěšném projetí ranní špičky přes Prahu jsme dorazili do 
Bechyně, kde jsme si prohlédli místní zámek, vychutnali 
nádherné pohledy na řeku Lužnici a návštěvu zakončili vý-
tečným společným obědem v příjemné restauraci.

Odpoledne nás autobus zavezl na klidné a inspirativní mís-
to – poutní areál a klášter Klokoty. Navštívili jsme zdejší 
kostel Nanebevzetí Panny Marie, kde nás paní průvodkyně 
seznámila s jeho historií i zajímavostmi. Po krátké pauze 
jsme pokračovali do Tábora, kde si každý mohl udělat pro-
gram podle svého. Někteří obdivovali historické centrum 
města, jiní si dali v cukrárně kávu s dortíkem, další zavítali 
do Muzea čokolády a marcipánu. Každý si našel to své, a to 
je na takových výletech to nejhezčí.
Co nás čeká dál?
Čas letí jako voda a advent už klepe na dveře. Proto jsme 
pro vás připravili několik příjemných předvánočních akti-
vit:
● Tvořivá dílna – V pondělí 2. prosince 2024 se na obecním 
úřadě sejdou seniorky, aby pod vedením zkušené lektorky 
vyráběly tradiční vánoční a dárkové předměty. Přijďte si 
užít společnou tvořivou atmosféru a odneste si domů hez-
kou památku.
● Adventní výlet na zámek Loučeň – Chystáme se navštívit 
tento krásný zámek, kde nás čeká prohlídka s vánoční tema-
tikou a kreativní dílna, kde si budeme moci vyrobit vlastní 
suvenýr. Podrobnosti najdete na přiloženém plakátku.

Hana Mufová, 
předsedkyně Výboru pro sociální záležitosti
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Máte rádi Hovorčovice a zajímá vás, co se v obci děje? 
Chtěli byste zjistit, jaké aktivity se tu nabízejí, nebo byste 
rádi sami něco představili ostatním? Chcete se setkat s lid-
mi, kteří sdílejí vaše zájmy, nebo naopak poznat něco úplně 
nového? Pak si určitě nenechte ujít akci „Zažít Hovorčovi-
ce“, která proběhne v sobotu 17. května 2025!
Tento sousedský den plný inspirace a zábavy pořádá Výbor 
pro sociální záležitosti ve spolupráci s obcí, místní školou, 
aktivními spolky a desítkami dobrovolníků. Celá obec ožije 
bohatým programem a vy budete mít příležitost zažít Ho-
vorčovice tak, jak je neznáte!
Co vás čeká?
V průběhu dne se na různých místech obce představí naše 
místní spolky – fotbalisté, rybáři, skauti a mnoho dalších. 
Všichni se chystají představit spoluobčanům činnosti, které 
v rámci svých spolků dělají. Budete mít možnost podívat 
se do školy, která si pro vás připravila speciální program. 

V parku v centru obce to bude žít celý den! Těšit se můžete 
na:
● Stánky s jídlem, pitím a řemeslnými výrobky
● Zábavný a kulturní program po celý den
● Večerní koncert a volnou zábavu
Celá akce bude oslavou každodenního života v Hovorčovi-
cích – a také příležitostí poznat nové tváře, inspirovat se a 
třeba se zapojit do něčeho, co vás už dlouho láká.
Chcete být součástí?
Máte co nabídnout? Ať už byste chtěli ukázat, co umíte, 
představit svůj projekt, něco prodat, nebo třeba pomoci s 
organizací, dejte nám vědět! Stačí kontaktovat obecní úřad 
a společně najdeme tu správnou roli právě pro vás.
Přijďte zažít Hovorčovice naplno – těšíme se na vás!

Hana Mufová

HOVORČOVICKÝ ZPRAVODAJ Č. 4/2024
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SPOLEK MROŠ
Vánoční trhy
První adventní neděli si vás dovolujeme pozvat na 2. ročník vánočních trhů, 
které se budou konat v neděli dne 1.12.2024 od 13:00 hodin. Můžete se těšit 
na vystoupení dětí z Umělecké akademie a MŠ, stánkový prodej malovaných 
obrázků, medu a medových produktů, dřevěných dekorací, výborného vína, kvě-
tinových dekorací, stánek s výrobky školní družiny a mateřské školky Hovor-
čovice, fimo produkty, stánek se zelňačkou, dílnička pro děti, občerstvení a děti 
mohou donést svůj dopis/přání do Ježíškovy pošty. Tradičně rozsvítíme vánoční 
strom v 17:00 hodin. Pojďme se potkat, zastavit se a užít si společně začátek 
adventního času.

Dílna adventních věnců
V rámci příprav na advent pro vás spolek MROŠ organizuje dílnu – Tvorba ad-
ventních věnců, která proběhne v neděli 1.12.2024 v 15:00 hodin ve školní jídel-
ně. Přijďte si vytvořit svůj věnec do vašich domovů. Na dílnu je nutná rezervace. 
Všechny informace naleznete na FB stránkách či webu MROŠ.

Adventní koncert
Pojďte si odpočinout od předvánočního shonu a zažít kouzlo adventu při po-
slechu písní a varhan v kostele Narození sv. Jana Křtitele. Zpěvem a hrou na 
varhany nás obdaří sopranistka Ivana Hrušecká a mistr varhaník Ondřej Scholtz 
v 2. adventní neděli 8.12. od 17:00 hod.
Vánoční koncert Umělecké akademie
který bude ve čtvrtek 19.12.2024 od 17:00 v kostele narození sv. Jana Křtitele.

Karneval
V příštím roce pro děti a jejich rodiče s velkým nadšením spolek MROŠ připra-
vuje již 3. ročník hovorčovického dětského karnevalu, který se bude tradičně 
konat v prostorách tělocvičny ZŠ Hovorčovice dne 8.3.2025. V předešlých dvou 
ročnících byl velký zájem, který nás nesmírně těší; karnevalu se zúčastnilo až 
200 dětí a rodičů. Součástí karnevalu bude i loutkové divadlo Malý pán divadla 
B. Přijďte si užít veselé odpoledne se svými dětmi.

RYBÁŘI HOVORČOVICE
Vánoční polévka
Tradiční akce rybářského spolku se uskuteční v Klubovně rybářů u Hovorčovic-
kého rybníka, 14.12.2024 od 13 hod., polévka, smažené sladkovodní a mořské 
ryby, pochoutky z ryb, vánoční atmosféra s hudbou. 

OBECNÍ ÚŘAD
Vánoční koncert Jany Štěrbové Veberové
Srdečně vás zveme na tradiční Vánoční koncert, který se bude konat v pátek 
23.12.2024 v kostele Narození svatého Jana Křtitele v Hovorčovicích od 17hod., 
účinkují: Jana Štěrbová Veberová (soprán) a Ingrid Vlachynska (violoncello).

ODDÍL VODNÍCH SKAUTŮ PÁTÝ OCEÁN HOVORČOVICE
Betlémské světlo
Jako každý rok by vám chtěly děti z oddílu vodních skautů Pátý oceán předat 
o Vánocích Betlémské světlo a to 23.12. od 17.30 do 18.30 před betlémem ve 
velkém parku u ul. Revoluční a 24.12. od 10:00 do 11:30 před místním kostelem.

Pozn.: Všechny fotografie na této stránce jsou pouze ilustrační a byly vytvořeny 
za pomoci AI.
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alendář je s jistotou platný do konce března 2025. 
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Legenda

Svoz SKO
1x týdně

Svoz SKO
1x za 14 dní i týdně

Svoz plastů

Svoz papíru

Svoz bioodpadu

Akce spolků pro závěr roku 2024 a začátek roku 2025Akce spolků pro závěr roku 2024 a začátek roku 2025
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